
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 6. 12. 2023  

V sálu restaurace Na Kuklíku se sešlo včelařů poměrně málo. 

Začalo se bodem 6. - nabídkou krmiva Apifood, koloval leták. Při paletovém odběru vychází těsto 

Energy na 36,-/kg, těsta Vitamin, Herbs, Support na 40,-/kg a těsto Protein+ na 45,-/kg. Po domluvě je 

možné namíchat paletu z několika druhů těst. Doprava palety za jednotnou cenu kamkoliv po ČR za 

1550,- Kč. Doručení do druhého dne. Objednávky do 10. prosince, pokud požadujete fakturu s 

letošním datem. Více informací o těstech i dalších produktech na www.apifood.cz. Je potřeba, aby 

toho bylo v úhrnu na paletu – minimální množství 320 Kg. Dalo by se to přivést na Čabárnu. Ceny jsou 

příznivé. Ještě přijde mail, v odpovědi na něj bude možno krmivo objednat.  

Pokračovalo se bodem 4. - Medové Vánoce.  

Poptávka po zajímavých exponátech, které jsme ještě neměli. Prostoru bude o něco méně než 

obvykle. V pondělí začneme nakládat ještě za světla 15-16 hod a do Oázy nosit v 19:30 dle jejich 

podmínek. V případě prodeje medu je nutno mít jej s etiketou, tedy označený, přičemž ale je to stále 

„prodej ze dvora“. Bylo by vhodné sjednotit ceny. Dobrovolníci jsou vítáni i na pořadatelskou činnost.  

Kdo by měl možnost donést borovicové nebo tújové větve, nechť doveze. Zasedání Okresního výboru 

bylo stanoveno na termín výstavy ahodinu, kdy má přítelkyně Belušová přednášku. 

Dále se pokračovalo sestupně, bodem 3. - Léčení  

Tubusy na vzorky jsou k dispozici. Lze si připravit i vzorek na mor. Hromadné podání (a administrace) 

je pro včelaře výhodné. Obdržíme Hromadný protokol, který má stejnou váhu jako individuální. Bude 

se vyšetřovat v laboratoři  Agrola. Kraj hodlá po dvouleté přestávce podporovat včelaře v roce 2024 v 

oblasti vyšetření na mor včelího plodu, ale fakticky se to týká vzorků vyšetřovaných až v roce 2025.   

Vzápětí se přešlo se na bod 2.  

I přes všechny diskuse kontroverze zaplatilo členské příspěvky v ZO ze 105 včelařů 90. 5 včelařů svoje 

členství ukončilo, protože ani nemají včely. Všem členům, kteří se rozhodli dále nezaplatit, bylo 

nabídnuto “členství-nečlenství“ – přidružené členství, které zná i CIS. Většina odstupujících využila 

možnost přidruženého členství za 100 Kč plus 5 Kč za každé včelstvo. Tito včelaři mohou být dál 

v evidenci a čerpat naše interní služby. Naopak služby resp. výhody Svazu (svépomocný fond, úrazové 

pojištění a časopis) čerpat nemohou.  Přítelkyně Belušová pohovořila o tom, jak to v reálu funguje 

s distribucí peněz, povinností a zodpovědnosti - v porovnání sekretariátu a funkcionářů ZO.     

Skočilo se na bod 4. - Příprava výroční členské schůze – plán práce 

Výroční schůze (ta, kde se i hlasuje), proběhne 7. února 2024. Bude to spojeno i s odevzáním vzorků. 

Témata k přednáškám pro příští rok – např. V. Švamberk a jeho povídání o Apimondii – na webináři 

nikdo nebyl. Další návrhy výbor očekává z pléna. 

Následoval správně bod 5. - Zprávy z návštěv  

Přítel předseda pohovořil o akci 1. Včelařský ples ZO Slaný v Kralovicích. Byla tři předtančení, 

občerstvení, bohatá tombola, (ve které vyhrál přítel předseda vodítko a tři kýble invertu, podobnou 

výhru si odnesli i přítelkyně Belušová a přítel Linhart). Muzika perfektní, Magdalena Jakubíčková, 

iniciátorka muzea včelařství v Kolči, rovněž přítomna. Nebylo tolik lidí, v kolik se doufalo. Lidé nebyli 

zřejmě ještě tak rozplesovaní.  Dále přítel předseda pochválil i divadelní představení ÚL a ovčelen 

kulturou si připadá jako lepší člověk. Přítelkyně Belušová přidala report o akci Domedná v Novém 

Strašecí, která byla letos obohacena o cyklus přednášek a pokus o jarmark.  



Do budoucna je připraven zájezd do Slovinska. Exkurse, na které má přispět Středočeský kraj, by se 

měly realizovat ve Středočeském kraji. Vše, co by stálo za shlédnutí, je však mimo Středočeský kraj.  

A na závěr Diskuse 

Řešil se nový Portál včelaře – časopis nejde stáhnout, k dispozici jsou jen 2 roky zpět a jsou tam i další 

jiné nevýhody. Důvod, proč to nejde ukládat, je obava ze sdílení s nečleny. Připomínkování nebylo na 

RV vyslyšeno. Přítelkyně Belušová doporučuje, se na to podívat. Pokud by elektronická verze měla 

fungovat takto, byla by snad lepší tištěná. Na zrušení tištěné verze by se ušetřilo cca 7 milionů.  

Přítel Červinka předal informace z článku o léčení kyselinou šťavelovou (původně jen v angličtině). 

Zkoumají se tam mimo jiné různé formy aplikace. Sublimace vychází pro včely z porovnání nejlépe 

(nejhůře ubrousky kvůli okusu). Včelař však musí mít dobré ochranné prostředky, konkrétně 

celoobličejovou masku). Představil také zapůjčené maďarské sublimační zařízení. Nelze to použít, když 

jsou včely v chumáči, spíš po vytočení. Cca 7tis. Přítelkyně Belušová k tomu ještě krátce pohovořila 

z hlediska toho, že veterinární správou není aplikace kyseliny šťavelové sublimací dosud uznaná 

metoda ošetření včelstev (původně s ohledem na nečistou podobu této kyseliny, která již je ale 

dostupná).   

Zapsal přítel Jan Červený 


